
الستتخلص
 هدفت هذه الدراسة لتويلد السئلئولي والبلاحثي والهتتميل بالعللوملات اللت
 تفيللدهم، وتوضلليح أثللر تبسئلليط الجرللراءات علللى كفللاءة الداء، وتبيللان دور
 التلدريب عللى رفلع كفلاءة أداء اللوظفي للتعلاملل ملع الجرلراءات. وقلد اسلتخدم
 النهتللج الوصللفي التحليلللي وتوصلللت الللي النتائللج التيللة: أن الجامعلللة تقللوم
 بالعلمل على تبسئيط الجرراءات الروتينية. وتعلمل علللى التللدريب وتطللوير الداء.
ًا بي التدريب وكفاءة الداء. وبلأن الجامعللة تعلملل  وبأن هنالك علقة وثيقة جرد
 علللى الرونللة فللي التعلامللل مللع العلملء. وتوصلل الدراسللة إلللى إيلء تقييللم أداء
 العلللاملي الزييللد مللن الهتمللام، وذلللك عللن طريللق تفعليللل وحللدة إدارة التقييللم
 الداخلية وتوفي كل العلينات اللزممة، الت تسئاعد تلك الدارة في القيام بالللدور
 الناط بهتا، وبالتالي العلمل على تصحيح مسئلارات الجامعللة الختلفلة. والتوصلل
 إلى مقتحات محددة بالنسئبة لتبسئيط إجرراءات العلمللل، وبأقصلل كفللاءة ممكنللة
 لتحقيق الغاية الطلوبة في الجرراءات لختصار الوقت والجهتللد. و ضللورة قيللام
 إدارة للتدريب وتوفي المكانيات الادية والبشية حت يتم التدريب علللى أكمللل
 وجره. والعلمل عللى ملئملة الخلدمات ملن حيلث الجرلراءات وتلبيتهتلا لحتياجرلات

العلمل.
Abstract

This study aimed to provide officials and researchers interested in the information that 
benefit them, and to clarify the effect of simplifying the procedures on the efficiency 
of performance, and to  identify the role of training to raise the efficiency of the 
performance of staff  to  deal  with the  proceedings. It  has  been  used descriptive 
analytical method and found the following results: that the university is working to 
simplify routine  procedures.  And  works on the training and development of 
performance. And that there is a  very  close  relationship between  training and 
performance efficiency.  And that the university is working on flexibility in dealing 
with customers. The study recommends to pay evaluate the performance of employees 
more attention, and by activating the management unit and internal evaluation and to 
provide all the necessary aids, which help the Department to fulfill the role assigned 
to them, and therefore work to correct various university paths. And to reach specific 
proposals for streamlining work processes,  and as efficiently as possible to achieve 
the desired goal in the procedures to shorten the time and effort. And the need for 
management training and the provision of material and human resources until they are 



training to the fullest. And work to appropriate services in terms of procedures and 
met to the needs Alamla


